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Kommunfullmäktige 2024-09-30 

§ Nr Ärende

136 1 Val av justerare och fastställande av dagordning 2024-09-30 

137 2 Interpellation: Särskilda undervisningsgrupper i Umeå kommuns skolor; Anders Norqvist (L) 

138 3 Interpellation: Stora problem med kommunens badanläggningar i sommar; Joline Göttfert (M) 

139 4 Interpellation: Vilka åtgärder planeras för att lösa den akuta förskolesituationen i 
Tavelsjö/Rödå-området? Mattias Larsson (C) och Solveig Granberg (C) 

140 5 Interpellation: Miljöpartiets attack på arbetet med en fast förbindelse över Kvarken skadar 
Umeå kommuns arbete – vad anser Hans Lindberg (S) om detta agerande? Anders Ågren (M) 

141 6 Interpellation: Äldreomsorgen behöver ökade resurser – inte nya 
nedskärningar; Davis Kaza och Patrik Brännberg (AP) 

142 7 Interpellation: Är S redo att ompröva finansieringen av Ibn rushd? Lars Forsgren (SD) 

143 8 Interpellation: Vem fattar beslut om prioriteringen av olika detaljplaner och på vilka grunder? 
Anders Sellström (KD) 

144 9 Interpellation: Ska Umeå spara i ladorna medan omsorgen tvingas till nedskärningar? Bore 
Sköld (V) 

145 10 Fråga: Hyrpersonal inom kommunens äldreomsorg i Umeå? Maria Nilsson (SD) 

146 11 Fråga: Har Umeå kommun en rutin för att säkerställa körkortsbehörighet hos kommunens 
chaufförer inom samhällsnyttig verksamhet? Maria Nilsson (SD) 

147 12 Fråga: Dörröppnare till sammanträdesrum; Maria Lindvall (-) (L) 

148 13 Fråga: När tas Thorén-skylten ned? Davis Kaza (AP) 

149 14 Fråga: Företagsklimatet i Umeå – plats 148 av 290 kommuner; Anders Ågren (M) 

150 15 Motion 16/2023: Utforma en handlingsplan för att minska risken att kommunens barn, unga 
och vuxna dras in i kriminalitet; Hanna Lundin Jernberg (L) 

151 16 Antagande: Detaljplan för Vipan 21 och 25 

152 17 Allmänna lokala ordningsföreskrifter Umeå kommun 

153 18 Siv 1 - Ökade investeringsmedel för ombyggnad (Vasaskolan) 

154 19 Taxa: Revidering av timtaxor för taxor inom miljö- och hälsoskyddsnämndens 
verksamhetsområde 

155 20 Taxa: För verksamhet enligt miljöbalken 

156 21 Taxa: För verksamhet enligt lagen om tobak och liknande produkter 

157 22 Taxa: För verksamhet enligt lagen om tobaksfria nikotinprodukter 

158 23 Taxa: För kontroll över handel med vissa receptfria läkemedel 

159 24 Taxa: För tillsyn och prövning enligt alkohollagen 

 160-
162 

25 Valärenden 

 163 26 Anmälningsärenden 2024-09-30 



Närvarodata:    

     
Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro 

Närvarande ledamöter 

2 Alireza Mosahafi (M) 2024-09-30 08:10 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2024-09-30 09:06 15:23:40 §2,4,6-9,12-13,15-26 

5 Anders Ågren (M) 2024-09-30 08:25 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

6 Janet Ågren (S) 2024-09-30 08:24 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

7 Ulrik Berg (M) 2024-09-30 08:25 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

9 Lars Forsgren (SD) 2024-09-30 08:42 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

10 Arvid Lundberg (MP) 2024-09-30 09:05 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26 

11 Bore Sköld (V) 2024-09-30 08:55 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

12 Mikael Berglund (S) 2024-09-30 08:49 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

13 Kjerstin Widman (M) 2024-09-30 08:22 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

14 Christina Bernhardsson (S) 2024-09-30 08:19 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

15 Maria Lindvall (-)(L) 2024-09-30 08:58 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

16 Davis Kaza (AP) 2024-09-30 08:46 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

17 Veronica Kerr (KD) 2024-09-30 09:50 15:23:40 §6-9,12-13,15-26 

18 Peter Vigren (S) 2024-09-30 08:59 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

19 Rebecca Sellstedt (V) 2024-09-30 09:00 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

21 Igor Hell (M) 2024-09-30 08:17 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

22 Moa Brydsten (S) 2024-09-30 08:15 10:00:52 §1-2,4,15 

24 Tomas Wennström (S) 2024-09-30 08:27 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

25 Carin Nilsson (S) 2024-09-30 08:30 15:16:34 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

26 Elmer Eriksson (M) 2024-09-30 08:15 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

27 Nils Seye Larsen (MP) 2024-09-30 08:51 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

28 Ellen Ström (V) 2024-09-30 08:56 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

29 Andreas Lundgren (S) 2024-09-30 08:22 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

30 Marianne Löfstedt (M) 2024-09-30 08:25 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2024-09-30 08:42 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

32 Helena Smith (S) 2024-09-30 09:02 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

33 Daniell Andersson (V) 2024-09-30 09:07 15:23:40 §2,4,6-9,12-13,15-26 

34 Håkan Johansson (S) 2024-09-30 08:29 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

35 Madelene Nord (M) 2024-09-30 08:28 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

36 Anneli Andersson (S) 2024-09-30 08:21 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

39 Per-Erik Johansson (S) 2024-09-30 08:51 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

40 Anders Norqvist (L) 2024-09-30 08:05 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

44 Patrik Brännberg (AP) 2024-09-30 09:04 15:23:40 §2,4,6-9,12-13,15-26 

45 Anders Sellström (KD) 2024-09-30 08:36 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

47 Lena Karlsson Engman (S) 2024-09-30 08:23 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

48 Jan Lundberg (S) 2024-09-30 07:57 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

55 Lars Brännström (MP) 2024-09-30 08:00 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

56 Elin Nejne (S) 2024-09-30 08:23 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

57 Lennart Arvidsson (V) 2024-09-30 08:59 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

58 Robert Axebro (C) 2024-09-30 08:21 15:19:57 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 

59 Gunnar Dahlberg (S) 2024-09-30 08:39 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26 



60 Greger Knutsson (M) 2024-09-30 08:19 14:21:33 §1-2,4,6-8,15-18,22-26

61 Beatrice Årebrand (S) 2024-09-30 08:51 15:18:33 §1-2,4,6-9,12-13,15-26

63 Mehrana Bassami (S) 2024-09-30 09:03 15:23:40 §2,4,6-9,12-13,15-26

64 Emma Vigren (S) 2024-09-30 08:21 15:23:40 §1-2,4,6-9,12-13,15-26

Tjänstgörande ersättare 

202 Pär Berglund (S) 2024-09-30 08:51 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

203 Birgitta Jonsson (S) 2024-09-30 08:18 15:18:30 §4,6-9,12-13,15-26

204 Jannice Persson (S) 2024-09-30 08:22 15:18:31 §4,6-9,12-13,15-26

205 Jens Backman (S) 2024-09-30 08:17 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

206 Ari Leinonen (S) 2024-09-30 09:06 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

207 Charlotta Vesterlund (S) 2024-09-30 08:19 15:23:40 §6-9,12-13,16-26

214 Mikael Thyni (M) 2024-09-30 08:38 15:18:53 §4,6-9,12-13,15-26

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2024-09-30 08:16 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

216 Leif Lundgren (M) 2024-09-30 08:33 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

217 Josefin Gustafsson (M) 2024-09-30 08:47 15:18:39 §9,12-13

220 Gudrun Nordborg (V) 2024-09-30 09:08 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

221 Tobias Holmbom (V) 2024-09-30 08:56 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2024-09-30 08:57 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

224 
Sven-Olov Allan Edvinsson 
(C) 2024-09-30 08:23 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

225 Julia Algotsson (C) 2024-09-30 08:42 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

226 Solveig Granberg (C) 2024-09-30 08:17 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

228 Mikael Tjäder (SD) 2024-09-30 08:38 15:18:48 §4,6-9,12-13,15-26

229 Johan Asplund (MP) 2024-09-30 08:51 13:04:41 §4,15-18

230 Philip Westin (MP) 2024-09-30 13:04 15:23:40 §6-9,12-13,19-26

231 Alf Molin (L) 2024-09-30 08:03 15:23:40 §4,6-9,12-13,15-26

236 Lucas Nilsson (KD) 2024-09-30 08:34 15:23:40 §4,15

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

210 Ronny Kassman (S) 2024-09-30 08:13 15:23:40 

211 Titti Ådén (S) 2024-09-30 08:42 15:23:40 

212 Thomas Hartman (S) 2024-09-30 09:10 15:23:40 

218 Christer Lindvall (M) 2024-09-30 08:32 15:23:40 

233 Marika Atlegrim (AP) 2024-09-30 08:44 15:23:40 

234 Catarina Norlund (AP) 2024-09-30 08:34 15:23:40 

Frånvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 

4 Hans Lindberg (S) 

8 Mattias Larsson (C) 

20 Maja Westling Palmberg (C) 

23 Mikael Jonsson (SD) 

37 Maria Nilsson (SD) 

38 Mariam Salem (MP) 

41 Åsa Bäckström (V) 

42 Rebecka Jakobsson (S) 

43 Joline Göttfert (M) 

46 Fredrik Rönn (C) 

49 Lena Andersson (M) 



50 Liv Olsson Zetterberg (V) 

51 Ali Yasin Dahir (S) 

52 Anders Hägglund (S) 

53 Stefan Nordström (M) 

54 Tobias Lindgren (SD) 

62 Linda Lotare (V) 

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 

Frånvarande ersättare 

201 Karin Mariann Lind (S) 

208 Karl Larsson (S) 

209 Novalie Lilja (S) 

213 Lotta Holmberg (M) 

219 Johan Stål (V) 

223 Hanad Mohamed Abdi (V) 

227 Lars Nilsson (SD) 

232 Wilma Hvirfvel (L) 

235 Jan Kollberg (KD) 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Sofia Gustafsson, utredare/nämndsekreterare, § 136‐139 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 136‐139 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 136‐139, 150‐153 
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§ 136 

 

Diarienr: KS‐2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2024‐09‐30 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Helena Smith (S) och Robert 

Axebro (C) 

 

att digital justering äger rum måndag 7 oktober kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare     
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Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 137

Diarienr: KS‐2024/00473 

Interpellation: Särskilda undervisningsgrupper i 

Umeå kommuns skolor; Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Moa Brydsten, Elmer Eriksson, 

Arvid Lundberg, Sven‐Olov Edvinsson, Davis Kaza, Lucas Nilsson, Elin Nejne, 

Tobias Holmbom, Peter Vigren och Patrik Brännberg beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till för‐ och grundskolenämndens ordförande. 

Särskilda undervisningsgrupper i Umeå kommuns skolor 

Skolgruppen Attention Umeå har skickat ut ett omfattande underlag 

rörande den situation som föreligger för elever med neuropsykiatriska 

funktionsnedsättningar (NPF) i Umeå kommuns skolor. Situationen när det 

gäller tillgänglighet till rätt typ av stöd är enligt gruppen mycket 

otillfredsställande. Enligt Rätten till Utbildnings statistik finns ett stort antal 

barn på de lägre stadierna som har en NPF‐problematik i Umeå kommun. 

För läsåret 21/22 är siffran för elever MED NPF‐diagnos totalt för 

förskoleklass upp till högstadiet 572 elever.  

Lärmiljön är många gånger avgörande för NPF‐elevernas mående och 

inlärning. En del barn klarar sig med olika typer av anpassningar i 

klassrummet, men för en relativt stor grupp är svårigheterna så stora att 

omfattande insatser behövs under hela dagen för att eleven över huvud 

taget ska orka befinna sig i skolan. Många barn är i behov av en liten 

anpassad lärmiljö (särskild undervisningsgrupp eller resursskola) med få 

elever och ett kompetent resursteam.  
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Kommunfullmäktige  2024‐09‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

I en så stor kommun som Umeå kommer det alltid att finnas barn i alla 

skolans stadier som har detta behov. I november 2021 togs ett beslut om 

att bl a ”göra det möjligt att inom grundskolan organisera utbildning för 

elever i områdesbaserade eller kommungemensamma 

resursskolor/särskilda undervisningsgrupper.” Resultatet har så långt det 

går att utläsa medfört att det från HT 26 blir en ökning med 6 platser för 

hela kommunen, totalt. Ett exempel som lyfts fram är Linköping satsning på 

resursskolor och särskilda undervisningsgrupper för samtliga skolstadier i 

Linköping. Totalt kommer det där att finnas 132 platser i resursskolor för 

samtliga skolstadier i grundskolan. 

 

Den inom forskningen vedertagna uppfattningen att stöd ska sättas in 

tidigt, så snart problemen visar sig, är en mycket viktig faktor att ta hänsyn 

till. I Umeå saknas av allt att döma satsningar på både förskoleklass och 

lågstadiet. 

 

Umeå försöker möta situationen med att fler speciallärare anställts, vilket 

är bra, men det behöver kompletteras med att små, anpassade lärmiljöer 

skapas. 

 

Jag har därför följande frågor att ställa till för‐ och grundskolenämndens 

ordförande Moa Brydsten 

1. Hur ser arbetet ut med att tillskapa fler små anpassade lärmiljöer? 
2. Hur många lärmiljöer för särskilda undervisningsgrupper bedöms finnas 

framme till hösttermin 2025?  
3. Hur ser satsningen ut för barn som går i förskoleklass och 

låg/mellanstadiet? 
4. Finns det något att lära av andra kommuners satsningar, såsom 

Linköping till exempel? 
 

Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Ledamöterna i för‐ och grundskolenämnden fick 23 maj en grundlig 

återkoppling avseende arbetet med anpassade lärmiljöer i grundskolan 

utifrån nämndens beslut i november 2021. Denna återkoppling gav 

utförliga svar på de frågor som ställs i denna interpellation. Ska ändå ge 

mig på att kortfattat svara på interpellantens frågor.  
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Svar på fråga 1 

För‐ och grundskolenämnden beslutade 2021 enhälligt om inriktning för 

arbetet med tillskapande av anpassade lärmiljöer för elever i behov av 

detta. Inriktningen innebar stärkta kunskaper, förbättrade övergångar, 

förstärkt specialpedagogiskt stöd och förändrad resurshantering för att 

snabbare kunna vidta åtgärder relaterade till behov av anpassningar i 

lärmiljön. Vidare innebär inriktningsbeslutet en möjlighet att tillskapa 

andra lösningar för undervisningen om det visar sig att det, trots att alla 

relevanta stödåtgärder genomförts, behövs ytterligare stödjande åtgärder 

som inte är möjliga att genomföra på elevens skola. Sådana lösningar har 

också genomförts.  

 

Anpassade lärmiljöer för elever med behov av stora anpassningar i 

lärmiljön samt särskilt stöd har ökat som en del av FGN:s beslut att göra 

det möjligt att tillskapa olika lösningar för elever med behov av detta. 

Svar på fråga 2 

Det är rektor som beslutar om undervisning i särskild undervisningsgrupp. 

Det är inte möjligt att göra en bedömning av vilka beslut som rektorer 

kommer att fatta avseende detta under kommande läsår.  

 

Förutom undervisning som sker i särskild undervisningsgrupp beslutad av 

rektor ser det för närvarande ut för läsåret 2024–2025 att finnas drygt 100 

elever i folkbokförda i Umeå kommun som i grundskolan får undervisning i 

extraordinärt anpassade lärmiljöer i form av resursskola, 

kommungemensam särskild undervisningsgrupp, statlig specialskola samt 

liten klass på skola för elever med autistisk funktionsnedsättning. Detta är 

en ökning jämfört med tidigare. 

 

Svar på fråga 3 

FGN:s beslut har inneburit arbete på skolorna med stärkt 

specialpedagogiskt stöd med förbättringar vad gäller anpassningar i 

lärmiljöer. Beslut utgör en inriktning för att tillskapa olika typer av 

anpassningar i lärmiljöerna utifrån elevers behov både vad gäller fysiska 

behov och undervisningsrelaterade behov. I för och grundskolenämndens 

resursfördelningsmodell prioriteras de lägre åldrarna för att rektor ska 

kunna besluta att genomföra olika former av tidiga insatser för elevers 

lärande.  
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Resultaten från de nationella proven i årskurs 3 visar att andelen elever i 

Umeå kommun som klarat samtliga delmoment i de nationella proven är 

höga i jämförelse med kommunerna i kommungruppen större städer.   

 

Svar på fråga 4 

Utbildningsförvaltningen arbetar kontinuerlig med omvärldsbevakning. 

Kontakter mellan kommuner sker löpande för kunskaps‐ och 

erfarenhetsutbyte. Inom detta område har förvaltningen haft möten med 

bland annat Linköpings kommun och Uppsala kommun.   

 

I interpellationen hänvisas till statistik från organisationen ¨Rätten till 

Utbildning¨. I denna statistik framgår att det är en högre andel elever med 

NPF i Linköpings kommun och i flera andra större kommuner som inte når 

gymnasiebehörighet än motsvarande elever i Umeå kommun. Det går alltså 

inte att utifrån den statistik som interpellationen hänvisar till dra slutsatsen 

att Linköpings kommun skulle lyckas bättre än Umeå kommun inom detta 

område.     
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§ 138

Diarienr: KS‐2024/00730 

Interpellation: Stora problem med kommunens 

badanläggningar i sommar; Joline Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att interpellationen utgår på grund av att interpellanten är frånvarande 

vid dagens sammanträde och interpellationen bordlagts en gång tidigare. 

Ärendebeskrivning 

Joline Göttfert (M) har inkommit med en interpellation till fritidsnämndens 

ordförande.   
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§ 139

Diarienr: KS‐2024/00743 

Interpellation: Vilka åtgärder planeras för att lösa den 

akuta förskolesituationen i Tavelsjö/Rödå‐området? 

Mattias Larsson (C) och Solveig Granberg (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Solveig Granberg, Christina Bernhardsson, Ellen 

Ström, Elmer Eriksson, Moa Brydsten och Sven‐Olov Edvinsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Solveig Granberg (C) 

följande interpellation till Moa Brydsten (S) för‐ och grundskolenämndens 

ordförande som överlämnar besvarandet till Christina Bernhardsson, 

tekniska nämndens ordförande. 

Vilka åtgärder planeras för att lösa den akuta förskolesituationen i 

Tavelsjö/Rödå‐området? 

Under flera års tid så har situationen för förskolebarnen i 

Tavelsjö/Rödåområdet varit fullständigt oacceptabel med mer än ett 30‐tal 

barn i kö. 

Ett detaljplanearbete är inlett för att kunna tillskapa en ny förskola i 

anslutning till befintlig skola och ett arbete på liknande sätt pågår i 

Rödåsel, men det är inte till någon hjälp för de som står i kö idag, de 

kommer sedan länge ha lämnat förskolan bär dessa platser eventuellt är 

färdigställda. 

Vi är besvikna på Umeå kommuns brutna löften i Tavelsjö om utlovade 

tillfälliga insatser för att lösa den akuta förskole situationen. 
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Under 2022 så lovades det att en tillfällig avdelning skulle öppnas i det s.k. 

Centrumhuset i Tavelsjö, något som avbröts. 

 

Under våren 2023 så medverkade Christina Bernhardsson och Mikael 

Berglund på informationsmöte i ett fullsatt Wärdshus och dom bedyrade 

att i augusti 2024 ska fyra moduler stå klara på kommunens mark i 

Långviksvallen så alla barn i kö får plats. 

 

Vad händer? Vi får på omvägar höra att det ej är möjligt att ansluta 

infarten till tomten från väg 363. 

 

Kommunen äger mark mot Kassjövägen och med lite vilja och intresse att 

lösa problemet så kan anslutning med infart ordnas den vägen. 

 

När Umeå kommun skrev hyreskontrakt och sa för förskole lösningen 2022 

i Johansson å Nilssons fastigheter i Tavelsjö (Centrumhuset) och ägarna 

startade med reparationer inför inflyttning så säger plötsligt Umeå 

kommun upp kontraktet 2023 och meddelade ägarna att det blir ingen 

förskola där. Fastighetsägarna haft kostnader på 200 000 kr som 

kommunen ej ersatt. 

 

Hela agerandet präglas enligt oss av ett tafatt hanterande, och en känsla av 

att detta inte är något som prioriteras av kommunen! 

 

Med hänvisning till ovanstående är våra frågor till Moa Brydsten: 

 

• Varför har de utlovade tillfälliga insatserna för att lösa situationen 
varken genomförts eller informerats om? 

 

• När kommer en lösning att vara på plats? 
 

Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

 

Såklart delar vi Socialdemokrater frustrationen som finns över att 

förskolesatsningarna i Tavelsjö och Rödåsel inte kunnat verkställas. Det 
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beror inte på att inget händer, eller att frågan inte skulle vara prioriterad. 

Det är därför beslut om att genomföra denna utbyggnad av förskolan i 

Tavelsjö och Rödåsel fattats. För att komma till rätta med balansen mellan 

stad och landsbygd har bygget av förskolor både på Carlsund och Olofsdal 

pausats för att fokus ska läggas på Tavelsjö och Stöcke där behovet är mer 

angeläget.   

 

De politiska besluten är fattade, pengar är avsatta och målet är att de ska 

verkställas. När det gäller dessa projekt är det inte kommunen som ensam 

äger frågan. Vi är beroende av att förvärva mark och att Lantmäteriet 

genomför nödvändiga förrättningar. Där pågår en intensiv dialog med 

markägare och lantmäteriet för att hitta lösningar snarast möjligt. Där det 

finns detaljplaner i andra delar av kommunen har vi ofta större rådighet 

över investeringarna, eftersom kommunen oftare äger mark som kan 

användas och planeras. Givetvis ska det inte vara ett hinder för att bygga ut 

välfärden på landsbygden. Men det innebär att vi själva inte råder över 

frågan vilket i vissa fall innebär utmaningar.   

 

Skolan, tekniska och kommunens mark‐ och exploatering jobbar skyndsamt 

med att komma framåt. Den bild interpellanterna målar upp av motvilja till 

att genomföra satsningarna är helt enkelt inte sann. Vi kände stolthet och 

såg fram emot resultatet när vi fattade beslut om förskoleutbyggnaden. 

Därefter har hinder uppkommit under arbetets gång, hinder som 

kommunen inte ensamt kan ”hoppa över” men där tjänstepersoner jobbar 

outtröttligt med att komma framåt.    

 

Vår hållning är att hela kommunen ska leva och frodas – inte bara staden. 

Det är viktigt för att vi ska bygga en hållbar kommun som kan erbjuda en 

mångfald av livsmiljöer som attraherar nya människor till vår växande 

kommun. Vi är väl medvetna om och, väldigt glada över, att Umeås 

landsbygd har växt i en högre procentuell takt än centralorten de senaste 

åren.   

 

Att det inte finns tillräckligt med förskoleplatser överallt där man önskar är 

självklart olyckligt, men det får inte tolkas som en tilltänkt strategi för att 

missgynna föräldrar och barn som valt att bosätta sig på landsbygd. Vi tror 

på Umeås landsbygd, vi har avsatt medel för förskolesatsningar i hela 
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kommunen. Kommunens tjänstepersoner jobbar febrilt för att denna 

politiska inriktning ska bli verklighet. 
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§ 140 

 

Diarienr: KS‐2024/00797 

Interpellation: Miljöpartiets attack på arbetet med 

en fast förbindelse över Kvarken skadar Umeå 

kommuns arbete – vad anser Hans Lindberg (S) om 

detta agerande? Anders Ågren (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde då respondenten 

inte är närvarande vid dagens sammanträde.  

Ärendebeskrivning 

Anders Ågren (M) har inkommit med en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande.     
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§ 141 

 

Diarienr: KS‐2024/00799 

Interpellation: Äldreomsorgen behöver ökade 

resurser – inte nya nedskärningar; Davis Kaza (AP) 

och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Patrik Brännberg, Carin Nilsson, Rebecca 

Sellstedt, Davis Kaza, Anna‐Karin Sjölander, Marianne Löfstedt, Anders 

Ågren, Janet Ågren, Veronica Kerr och Bore Sköld beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Patrik Brännberg (AP) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Äldreomsorgen behöver ökade resurser – inte nya nedskärningar  

Arbetarpartiet anser att äldreomsorgen i Umeå kommun måste sättas i 

första rummet under tio år. Vi beskrev bakgrunden på följande sätt i vår 

Alternativbudget för 2025: 

 

”Under årtionden har äldreomsorgen i Umeå kommun burits upp av 

yrkeskunniga och plikttrogna undersköterskor – som visat ett djupt 

engagemang för sitt arbete. Dessa undersköterskor utgör fortfarande 

ryggraden inom äldreomsorgen i Umeå kommun. Men under 30 år har 

(minst) fyra stora förändringar ägt rum inom verksamheten som drabbat  

nämnda personal mycket hårt:  

a) personaltätheten på bl a de särskilda boendena har nästan halverats,  

b) andelen utbildade undersköterskor av den totala personalen har minskat 

från 60‐70 procent 2016 till endast cirka 45 procent idag,  

c) andelen personal med bristande kunskaper i svenska har ökat,  
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d) brukarna har blivit äldre, varvid andelen multisjuka ökat, något som i sin 

tur ökat både behovet av vård och medicinering – samtidigt som andelen 

personal som kan dela medicin har minskat.” 

 

Vi skrev också att ”Situationen riskerar att bryta den ryggrad i form av 

yrkeskunniga och plikttrogna undersköterskor som under lång tid burit upp 

äldreomsorgen.” 

 

Nu riskerar äldreomsorgen att drabbas av ett nytt dråpslag. Enligt ett 

material som presenterades på äldrenämnden den 29 augusti riskerar 

äldreomsorgen att drabbas av 60 miljoner i nedskärningar under 2025. 

Detta beror på förändringar av olika prestationsbidrag och riktade bidrag 

till äldreomsorgen. Beskedet kommer endast två och en halv månad efter 

att kommunfullmäktige antagit S och MP:s budget – en budget som  

Hans Lindberg bland annat beskrev med följande ord: ”Vi tillför extra medel 

för att öka bemanningen i äldreomsorgen och för att öka takten det 

omställningsarbete som behövs för att säkra en god äldreomsorg trots 

bristen på arbetskraft”. 

 

Men i stället för extra medel ställs äldreomsorgen i Umeå nu inför ett val 

mellan tre orimliga alternativ: 

a) Nedskärningar med ”osthyveln”: 100 tjänster tas bort inom allt ifrån 

vårdpersonal till chefer, 

b) Stängning av boendeplatser, revidering av delegationsordning och 

myndighetsutövning samt höjda avgifter för brukarna, 

c) Samma som ovan fast boendet Sjöbacka i Tavelsjö får vara kvar. 

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 

1. I den S+MP‐budget som antogs den 17 juni gavs skenet av att 
äldreomsorgen får full kostnadstäckning. Hur kan det bara drygt två 
månader senare saknas 60 miljoner? 

2. Är du och den styrande minoriteten (S+MP) beredda att skjuta till de 60 
miljoner som fattas inom äldreomsorgens budget för 2025? 

3. Om inte: Vilket av de tre nedskärningsalternativen förordar den 
styrande minoriteten? 

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 
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Interpellanterna ställer frågor om budgeten för kommande år för 

äldreomsorgen.  

 

Beslut om kommunala budgetramar för nämnderna för 2025 skedde i juni 

månad i år. Den trend vi tidigare har sett med ökad statlig finansiering för 

välfärden har tyvärr upphört då regeringen i sitt förslag till budget för nästa 

år prioriterar 27 miljarder i skattesänkningar och inte tillför några nya 

generella bidrag till kommunerna. Det innebär att statsbidragen urholkas 

då de inte är värdesäkrade, det vill säga inte räknas upp med pris‐, löne‐ 

och demografiutvecklingen.  

 

Avsaknaden av nya pengar till äldreomsorgen, samtidigt som 

prestationsbaserade bidrag upphör och att riktade bidrag för äldreomsorg 

minskar, gör att 2025 är ett tufft år för äldreomsorgen. Kommunen kan 

samtidigt inte fullt ut kompensera för regeringens nedskärningar och den 

nationella politiken. De tillgängliga medlen som kommunen har till sitt 

förfogande prioriteras dock på sådant sätt att välfärdens behov ska täckas 

så långt som möjligt.  

 

Svar på fråga 1:  

De prestationsbaserade bidragen upphör och riktade bidrag minskar år 

2025. Tidigare år har en del av kostnaderna för äldreomsorgen finansieras 

med dessa bidrag. Ex. införande av nytt verksamhetssystem, digital 

omställning, omställning till förebyggande insatser med mera. 

Ramtillskottet täcker bedömda kostnadsökningar på grund av index under 

2025 och delar av omställningen 2025. Tillskottet täcker dock inte allt fullt 

ut. 

 

Svar på fråga 2:  

Umeå kommunfullmäktige tog beslut 2024‐06‐17 om budgetramar för 

nämnderna för nästa år och de medel och ramar som fördelas ut till 

nämnderna är de som gäller för 2025.  

 

Svar på fråga 3:  

Förvaltningen jobbar med att ta fram förslag för hur nämnden ska klara 

ekonomin för nästa år. Nämnden har således inte tagit ställning till några 
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förslag än och det behövs precision i arbetet med hållbara budgetramar. 

Översyn sker därför inom en rad områden till exempel att hantera ökade 

kostnader för privata utförare, som nämnden fått rapporterat under våren 

och där det redan nu skett stora återkrav, utifrån skärpta kontroller. En 

annan del att se över är boendeplatser i enlighet med den trend vi ser med 

minskade ansökningar. Det är något som nämnden behöver studera 

alldeles oavsett och som därmed inte drabbar de delar av verksamheten 

där behoven fortsatt är stora. Umeå likt många andra kommuner har efter 

pandemin sett ett nytt mönster för särskilda boendeplatser som vi måste 

analysera. Äldrenämnden tillsammans med tekniska nämnden har därför 

fått i uppdrag att bedöma behov av förändringar i investeringsplanen 2026‐

2029 som vi hoppas kunna rapportera hösten 2024 som handlar om att 

analysera det totala behovet av lokaler, inklusive externa förhyrningar.
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§ 142 

 

Diarienr: KS‐2024/00800 

Interpellation: Är S redo att ompröva finansieringen 

av Ibn Rushd? Lars Forsgren (SD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Lars Forsgren, Helena Smith, Kjerstin Widman, 

Arvid Lundberg, Davis Kaza, Sven‐Olov Edvinsson, Anders Ågren, Nils Seye 

Larsen och Patrik Brännberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Lars Forsgren (SD) 

följande interpellation kommunstyrelsens ordförande. 

 

Är S redo att ompröva finansieringen av Ibn Rushd? 

 

Folkbildningsrådet beslutade att avfinansiera Ibn Rushd. Detta något som 

utbildningsminister Mats Persson (L), vidare förklarar att ”Det här visar att 

organisationer som är kvinnofientliga, homofobiska, antisemitiska, de hör 

inte hemma i en liberal demokrati och nu stryps finansieringen. 

 

Samt lägger till att: 

”Det är inget nytt att det finns organisationer med unkna värderingar. Det 

som däremot är nytt är att regeringen har ställt nya, stenhårda krav och 

det får nu effekt.” 

 

Sverigedemokraterna i Umeå är väldigt skeptiska till nyttan av den så 

kallande "folkbildningen". Vi ser gärna en ordentlig omvärdering av 

kommunens finansiering av studieförbunden. Vi förstår att vi är  

ensamma i denna åsikt.  

 



Sida 19 av 71 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐09‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Men något som alla borde kunna ställa sig bakom är en omprövning av 

finansieringen till Ibn Rushd ‐ särskilt när Folkbildningsrådet ändrat 

ställning i frågan. Det borde rimligen vara okontroversiellt även för  

majoriteten att ta nytt beslut i frågan. 

 

Med anledning av ovanstående ställer jag frågan till kommunstyrelsens 

ordförande Hans Lindberg (S): 

 

Kommer Ibn Rushd med anledning av folkbildningsrådets beslut att tappa 

de kommunala stöden? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Helena Smith (S), kulturnämndens ordförande som 

lämnar följande skriftliga svar: 

 

Med anledning av Folkbildningsrådets beslut att inte fördela någon 

bidragsandel till Ibn Rushd under verksamhetsåren 2025‐2027 så ställer 

Lars Forsgren frågan: Kommer Ibn Rushd med anledning av 

Folkbildningsrådets beslut att tappa de kommunala stöden?  

 

Det korta svaret på den frågan är ja.  

 

I kommunens regelverk för utbetalning av stöd till studieförbunden 

stipuleras tydligt att endast studieförbund som får del av de statliga 

medlen till folkbildningen är berättigade ett kommunalt stöd. Därmed 

kommer Ibn Rushd inte vara en del av fördelningsmodellen vid nästa 

bidragsbeslut.     
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§ 143 

 

Diarienr: KS‐2024/00836 

Interpellation: Vem fattar beslut om prioriteringen 

av olika detaljplaner och på vilka grunder? Anders 

Sellström (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Sellström, Mikael Berglund, Ulrik Berg och 

Ellen Ström beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Sellström (KD) 

följande interpellation till byggnadsnämndens ordförande. 

 

Vem fattar beslut om prioriteringen av olika detaljplaner och på  

vilka grunder?  

 

På kommunens hemsida står det att Umeå kommun har en målsättning om 

att bygga 2000 bostäder per år under några år framöver, för att bygga bort 

bostadsbrist och skapa en välfungerande bostadsmarknad. Den 

målsättningen klarades inte under 2023. Prognosen för bostadsbyggandet 

år 2024 ligger på mellan 800 och 900 nya bostäder vilket också är långt från 

förväntad målsättning.  

 

För att uppnå ett bostadsbyggande om 2000 bostäder per år krävs det att 

fler agerar och tar ansvar. Måluppfyllelsen kan inte enbart styras till de 

större etablerade företagen och att fokusera på planering av nya 

stadsdelar. Här behöver alla goda krafter uppmuntras för att bidra genom 

att ta tillvara även mindre bostadsprojekt som genom optimerad 

markanvändning kan öka antalet bostäder i Umeå. Fastighetsbranschen 

består av många olika fastighetsägare som både kan och vill  
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utveckla och investera i kommunen. Hindret för att denna kraft inte 

tillvaratas fullt ut är i många fall byggnadsnämndens långa 

handläggningstider.  

 

Idag kan en del räkna med att det tar flera år innan en ansökan om 

detaljplan blir tilldelad en handläggare. Därefter kan detaljplanen i värsta 

fall plötsligt nedprioriteras till förmån för andra ansökningar vilket gör att 

handläggningstiden till slut blir omöjlig att tidsmässigt beräkna. Förutom  

att handläggningstiderna går stick i stäv med målsättningen om 2000 

bostäder per år minskar det också intresset och viljan hos mindre aktörer 

att vara med och bidra i Umeås utveckling.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  

 

1. Hur många detaljplaneansökningar har idag ingen utsedd handläggare?  
2. Hur långa är väntetiderna för att en detaljplan ska färdigställas?  
3. Vad anser du, som byggnadsnämndens ordförande, är en rimlig tid för 

en detaljplaneprocess?  
4. På vilka grunder fattas beslut om upp‐ eller nedprioritering av en 

detaljplan och vem fattar beslut i frågan?  
 

Mikael Berglund (S), byggnadsnämndens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Interpellanten ställer frågor om hur vi når målet om planering och 

byggande av bostäder i Umeå kommun. Som nämns så är målet att 2000 

enheter ska färdigställas årligen för att dels möta behovet som kanske 

ligger på ca 1400 bostäder, dels möta den kö som finns efter bostäder 

vilket är svårt att kvantifiera men som vi vet finns, och som en tredje faktor 

att bygga upp ett bestånd av byggfärdig mark där vi även kan styra 

utvecklingen utifrån vart det finns plats i skolor mm. Därför har 

byggnadsnämnden i stort sett fördubblat antalet detaljplanehandläggar de 

senaste åren och budgetförstärkningar har erhållits från 

kommunfullmäktige. Det har varit viktigt och uttalat av kommunledningen 

att byggnadsnämnden inte minskar på resurser och takt i planeringen trots 

att räntor och hög inflation minskat intresset för att bygga nya bostäder. 

Det gör att vi under de senaste åren kunnat färdigställa och anta 

detaljplaner ett antal planer som gör att vi möter framtida behov betydligt 
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bättre. Detaljplanearbete ställer även krav på resurser hos andra 

kommunala enheter som Mex, Tekniska, Miljö, Lantmäteri mm 

Totalt har 47 detaljplaner fått laga kraft från januari 2021 till augusti 2024. 

Dessa 47 planer uppskattas innehålla 4970 bostäder och 73 hektar 

verksamhetsyta. Det ger ett snitt på 1245 bostäder och 18 ha 

verksamhetsyta i lagakraftvunna planer för dessa år.   

 

Vi ser att det även finns goda förutsättningar framåt. Just nu har 

avdelningen Detaljplanering 50 aktiva ärenden fördelade på 20 

planhandläggare. Dessa ärenden har tidplaner för antagande från kv3 2024 

fram till kv4 2026 och uppskattas innehålla ca 8190 bostäder och 405 

hektar verksamhetsmark.  

 

Det är viktigt att notera att byggnadsnämnden sällan beslutar om att inte 

ge positivt planbesked, även om det vore ett enkelt sätt att förbättra 

statistiken. Min och Socialdemokraternas inställning är att många typer av 

bostäder behövs på många olika platser i kommunen. Vi tycker också att 

den fastighetsägare som vill utveckla sin fastighet ska ges den möjligheten 

om förutsättningar finns. Det finns dock ärendetyper, typ enstaka gårdshus 

i kvartersbebyggelse där erfarenheten visar att det ofta är svårt att skapa 

en meningsfull byggrätt.  

 

Den situation som finns i Umeå är på många sätt liknande med andra 

städer i Sverige. En bild som många har är att det genomförs många fler 

utredningar men det blir inte fler detaljplaner, fler utredningar per 

detaljplan helt enkelt. I stort sett alla politiska partier har uttalat 

ambitioner om att underlätta för ett ökat bostadsbyggande. Tyvärr kan jag 

konstatera att både ”min” tidigare regering och nuvarande dito inte lagt 

fram några förslag till riksdagen om förbättringar. 

Som svaren redan visar så krävs fortsatta åtgärder för att nå målen om 

kommunens tillväxt och för att möjliggöra för människor att hitta en 

passande bostad samt att fastighetsägare ska kunna utveckla sina bestånd. 

Helt enkelt ”Planera mera!”. Så över till de konkreta frågorna. 

 

Svar på fråga 1  

Idag står strax över 100 ärenden i plankön. För att handläggningen ska ha 

god framdrift och ske på ett så effektivt sätt som möjligt tilldelas mellan 3‐
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5 ärenden per planhandläggare. Övriga planer inväntar planstart och står i 

plankön. Vi har inte längre som rutin att snabbt fördela ut planerna på 

handläggare utan de fördelas när en handläggare har fått utrymme att 

påbörja arbetet. För de planer som har behov av att förberedande arbete 

genomförs som kan förenkla/effektivisera när själva planprocessen inleds 

är avdelnings‐ och enhetschefer ansvariga för att driva på detta arbete. I 

vissa fall kan det vara ett omfattande arbete gällande stora 

utredningsbehov som kan vara säsongsberoende och i vissa fall inget alls. I 

regel behöver denna typ av arbete genomföras på andra avdelningar än 

Detaljplanering och utanför Byggnadsnämndens ansvar, men bevakas av 

avdelningen att det genomförs. Det kan gälla exempelvis 

naturvärdesinventeringar, arkeologiska undersökningar, 

markföroreningsutredningar mm eller mer omfattande trafikutredningar. 

Det innebär alltså att visst planarbete kan påbörjas innan den formella 

handläggningen påbörjats. 

 

Svar på fråga 2 

I snitt tar det ca 3,5 år för att färdigställa en detaljplan, se nedan för en 

jämförelse med andra kommuner. 

 

 
 
Fig 1. Umeå har ett ledtidsindex på 3,3 vilket ligger under genomsnittet för jämförbara 

kommuner. 
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Svar på fråga 3 

Om jag ska sätta en siffra så kan man studera grafen ovan som visar att det 

i snitt tar 1,9 år innan vi går ut med ett förslag på samråd, drygt ett halvår 

från samråd till granskning, sedan mindre än ett halvår innan planen antas 

och i snitt ett halvår innan den vinner laga kraft, dvs tid som åtgår för vissa 

planer innan en domstol avvisar överklagan. Det jag skulle få önska är att 

den tid som vi råder över, dvs inte tiden för domstolsprövning, kunde vara 

ca 2 år, dvs ca 10 månader kortare och då mesta av förbättringen uppnådd 

genom att tiden från planbesked till samråd minskas genom kortare kötid. 

 

Svar på fråga 4 

Kommunfullmäktige gav Byggnadsnämnden och Kommunstyrelsen i 

uppdrag att ta fram riktlinjer för prioritering av detaljplaner i Umeå 

kommuns Bostadsförsörjningsprogram 2017‐2014. Dokumentet Riktlinjer 

för prioritering av detaljplaner antogs av Byggnadsnämnden den 13 juni 

2018. Revidering av riktlinjer pågår och reviderat dokument beräknas tas 

upp för beslut till årsskiftet. 

 

De enda ärenden som har förtur i prioriteringsordningen är ärenden för 

kommunala behov (LSS‐boende, vårdboende, förskolor, skolor), eller 

verksamheter som är av väldigt stor betydelse (hamnen, nya viktiga 

företagsetableringar) som i undantagsfall kan behöva tidigareläggas. 

Riktlinjerna ger stöd för en resurstilldelning inom kategorier där exempelvis 

”förtätningsplaner inom femkilometersstaden” tilldelas fler resurser än 

”enskilda planer”. Detta för att det är högst tryck i denna geografi samt att 

det ger bäst måluppfyllnad mot 200 000 invånare 2050 och 2000 

bostäder/år. Inom respektive kategori är det möjligt att prioritera ärenden 

som på bästa sätt svarar mot de kommunala målen.  

 

Beslut om nedprioritering sker i princip inte mer än på annat sätt att ett 

prioriterat ärende givetvis tar resurser från andra ärenden. Däremot kan 

det förekomma att den som ansökt på frivillig basis vill avvakta något eller 

inte levererar material i tid eller av tillräckligt god kvalitet vilket förstås 

minskar framdriften i arbetet. 
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§ 144 

 

Diarienr: KS‐2024/00837 

Interpellation: Ska Umeå spara i ladorna medan 

omsorgen tvingas till nedskärningar? Bore Sköld (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld, Janet Ågren, Davis Kaza, Tomas 

Wennström, Rebecca Sellstedt och Jan‐Olov Carlsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Bore Sköld (V) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Ska Umeå spara i ladorna medan omsorgen tvingas till nedskärningar? 

Det saknas pengar i Umeå kommun. Detta står klart om vi lyssnar på 

larmsignalerna från ett antal av kommunens nämnder, däribland 

äldrenämnden och individ‐ och familjenämnden. 

 

Inför 2025 saknas 60 miljoner kronor för att täcka förväntade kostnader 

inom äldreomsorgen och ett liknande underskott prognostiseras för 

individ‐ och familjenämnden det innevarande året. Som en följd av detta 

föreslås drastiska åtgärder, som nedläggning av ett antal äldreboenden och 

införandet av institutionsliknande boendeformer för funktionshindrade. 

Den drastiska höjningen av hemtjänstavgifterna som föreslagits kan också 

betraktas ur detta perspektiv. Men samtidigt som kommunens 

verksamheter tydligt signalerar att det saknas pengar så har styrande 

partier valt att 2025 budgetera för ett dubbelt så stort överskott som  

vanligt. Vänsterpartiet menar att det är helt fel läge att spara i kistorna nu 

när välfärden är i kris. 

 

Regeringen har sett till så att merparten av statsbudgetens satsningar går 

till skattesänkningar för de som tjänar över 65 000 kr i månaden i stället för 

att rädda sjukvården, rusta upp omsorgen och satsa på eleverna i skolan. 
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Det kloka svaret på regeringens misslyckande vore för Umeå kommuns 

politiker att försöka mildra det stålbad välfärden nu upplever genom 

satsningar på fler anställda, bättre arbetsvillkor och ett stärkt arbete för en 

trygg skola som kan ta hand om alla barn och deras olika behov. 

Vänsterpartiet tycker därför att Umeås kommunfullmäktige, likt i fjol, 

borde genomföra en budgetrevidering för att sänka överskottsmålet från 

oskäliga 200 miljoner till 100. 

 

Det finns såklart vinster med ett högt ställt resultatmål. Under pandemin 

gick Umeå med årliga överskott på upp till en miljard kronor per år. Detta 

har sänkt kommunens låneskuld och fyllt upp resultatutjämningsreserven 

till bredden. Kommunen kan nu inte legalt lägga mer pengar i reserven och 

umebornas skattemedel skulle göra betydligt större nytta i välfärden. 

 

Vi vill därför ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande Hans 

Lindberg (S): 

 

Frågor: 

1. Anser Socialdemokraterna att det är rimligt att äldrenämnden och 
individ‐ och familjenämnden tvingas till långtgående 
besparingsåtgärder samtidigt som kommunen planerar för rekordstora 
överskott? 

2. Är Socialdemokraterna beredda att omfördela medel till dessa 
nämnder genom exempelvis ett minskat överskottsmål för 2025? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Janet Ågren (S), kommunstyrelsens andre vice 

ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 

 

Interpellanten ställer frågor om budgeten för kommande år för 

äldreomsorgen, dels utifrån den kommunala budgeten som lagts och 

överskottsmålet, dels i brödtexten utifrån regeringens nyligen 

presenterade budgetproposition.  

 

Interpellanten tycker att fördelningen av ramar för 2025 är fel prioriterade 

då resultatmålet har satts till 2 procent i stället för 1 procent såsom 

interpellanten föreslår, samt att inte tillräcklig hänsyn har tagits till 

regeringens förslag till budget.  
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Interpellanten tar i och med detta upp en intressant principfråga utifrån 

frågeställningen hur kommunen ska förhålla sig till den nationella nivån och 

dess eventuella påverkan på den kommunala budgeten. Det är 

otvivelaktligen så att den lokala nivån aldrig fullt ut kan kompensera för 

den nationella nivån om de inte väljer att fördela ut statsbidrag till 

kommuner och regioner i samma nivå som tidigare.  

 

I förslaget till budgetproposition som nyligen har presenterats för 2025 

finns inga nya generella bidrag till kommunerna med. Det innebär att 

statsbidragen urholkas då de inte är värdesäkrade, det vill säga inte räknas 

upp med pris‐, löne‐ och demografiutvecklingen. Inga satsningar av större 

karaktär för äldreomsorgsområdet finns heller med. 

 

Förslaget till kommunala budgetramar som fördelades ut till nämnderna 

för 2025 skedde i juni månad. Det sker alltså innan regeringen har kommit 

med sitt förslag till budget. Det är även en fråga som ständigt återkommer 

till fullmäktige om när budget för Umeå kommunfullmäktige ska antas.  

Senast tillgänglig information är ett viktigt moment för kommunens 

budgetprocess och de kalkyler och prognoser som används när budgeten 

för kommande år ska tas fram är de då färskaste versionerna som finns. 

Fördelen med att anta budgeten i juni till skillnad mot senare under året 

har varit att ge nämnderna och förvaltningarna mer tid till sin budget‐ och 

verksamhetsplaneringsprocess. Detta då de tidigare upplevt just budget‐ 

och verksamhetsplaneringsmomentet som stressigt och under tidsnöd när 

fullmäktiges budget antagits under hösten. Det har ansetts ge för lite tid till 

en kvalitativ process för nämndernas eget arbete.  

 

När ramarna fördelas ut i juni finns således ett osäkerhetsmoment med då 

partierna inte fullt ut vet konsekvenserna av den nationella politiken. 

Noteras bör att den nationella nivån och omvärldsförändringar också varit 

relativt föränderliga de sista åren, med pandemin och Rysslands anfallskrig 

i Ukraina, som har fått påverkan utifrån inflation och de ekonomiska 

förutsättningarna.   

 

När budgeten fördelas tas ansvar, dels utifrån nämndernas förutsättningar 

och utifrån helheten så mycket som det bara går, samt god ekonomisk 
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hushållning. Det sistnämnda innebär att både kommunens finansiella mål 

och verksamhetsmässiga grunduppdrag ska uppnås, att verksamheten 

bedrivs långsiktigt, ändamålsmässigt och effektivt och att ekonomiska 

aktiviteter sker i enlighet med lagar, regler och etablerade normer.  

 

Den ekonomiska planeringen ska utgå från försiktighetsprincipen, där 

säkerhet i antaganden är en viktig grundförutsättning. Överskott är en 

nödvändig förutsättning för att finansiera framtida investeringar, samtidigt 

som verksamheternas nettokostnader inte får öka snabbare än 

skatteintäkter, generella statsbidrag, utjämning och finansnetto. 

 

Utifrån dessa principer om ett långsiktigt ansvarstagande för kommunens 

ekonomi fördelas ramarna ut för 2025.  

 

Svar på fråga 1 och 2:  

Umeå kommunfullmäktige tog beslut 2024‐06‐17 om budgetramar för 

nämnderna för nästa år och de medel och ramar som fördelas ut till 

nämnderna är de som gäller för 2025. Det interpellanten frågar om 

avseende sänkta överskottsmål innebär ett nytt budgetbeslut och att  

ett sådant skulle ska beredas till kommunfullmäktige under hösten. Ett 

sådant arbete har inte igångsatts.     

 

 

   



Sida 29 av 71 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐09‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 145 

 

Diarienr: KS‐2024/00459 

Fråga: Hyrpersonal inom kommunens äldreomsorg i 

Umeå? Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att frågan utgår då frågeställaren inte närvarar vid dagens sammanträde 

och att frågan bordlagts en gång tidigare. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga till äldrenämndens 

ordförande.   
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§ 146 

 

Diarienr: KS‐2024/00634 

Fråga: Har Umeå kommun en rutin för att 

säkerställa körkortsbehörighet hos kommunens 

chaufförer inom samhällsnyttig verksamhet? Maria 

Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att frågan utgår då frågeställaren inte närvarar vid dagens sammanträde 

och att frågan bordlagts en gång tidigare. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.     
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§ 147 

 

Diarienr: KS‐2024/00658 

Fråga: Dörröppnare till sammanträdesrum; Maria 

Lindvall (‐) (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall och Christina Bernhardsson 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Maria Lindvall (‐) (L) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande. 

 

Dörröppnare till sammanträdesrum 

 

Stadshusområdet och kommunen som helhet har ett antal större lokaler till 

för möten och träffar för större sällskap och med olika konstellationer av 

deltagare. Umeå kommun arbetar för att ha en god och hög tillgänglighet 

för alla personer som studerar i, arbetar i eller besöker dess fastigheter.  

 

Med anledning av det nu anförda så frågar jag kort, även om svaret inte 

nödvändigtvis behöver vara kortfattat: 

 

Vad anledningen är till att kommunen inte har automatiska dörröppnare till 

exempelvis kommunstyrelsens sammanträdesrum då detta skulle ge 

personer med funktionshinder större möjlighet att klara sig själva vid in‐ 

och utpasseringar hela vägen till och från huvudingången till målpunkten? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande som svarar på frågan: 

 

Dörröppnare sätts normalt in på dörrar som är tunga och svåra att öppna. 

Detta är tex branddörrar i korridoren som också har dörrstängare, dvs de 
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åker igen så fort du släpper den. Dessa dörrstängare skall ha en viss kraft så 

man säkerställer att de stängs så fort man släpper dem. 

 

Installation av en automatisk dörröppnare är dyrt att installera i efterhand, 

ungefärlig kostnad på ca 60 000 kr, och bör kanske prioriteras på riktigt 

tunga dörrar.  

 

När det gäller sammanträdesrummen så är de oftast inte branddörrar och 

skall därför vara lätta att öppna och behöver inte vara försedda med 

dörrstängare. När det gäller dörren till kommunstyrelsens 

sammanträdesrum så är det ingen branddörr men den har i alla fall en 

dörrstängare. Det är en enkel åtgärd att montera bort armen till 

dörrstängaren. Då behövs mycket liten kraft att öppna dörren. 

Jag tänker att det är väl lämpligt att redan nu göra steg 1 som är att ta bort 

dörrstängaren och utvärdera om det är nog så. 
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§ 148 

 

Diarienr: KS‐2024/00735 

Fråga: När tas Thorén‐skylten ned? Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza och Christina Bernhardsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Davis Kaza (AP) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.   

 

När tas Thorén‐skylten ned? 

Den 29 april 2024 beslutade Umeå kommun att förvärva Thoren Arena till 

en summa av 260 miljoner kronor. Köpesumman var 10 miljoner högre än 

den summa på 250 miljoner som företaget Svefa värderat objektet till.  

 

I samband med att kommunen köpte Thoren Arena skulle hallarna byta 

namn till Nolia arena och enligt ett pressmeddelande från Umeå kommun 

skulle namnbytet ske den 1 juli. I skrivande stund (13 augusti) sitter dock 

de gamla skyltarna fortfarande uppe. 

 

Mot denna bakgrund vill jag ställa följande frågor: 

1. När ska kommunen ta ned skylten? 
2. Hur mycket betalar Thorengruppen till Umeå kommun för den extra tid 

som kommunen gjort reklam för företaget genom att inte ta ned 
skylten?   

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande som svarar på frågan: 

 

Svar på fråga 1  

Skyltar som funnits inne i hallen plockades bort innan sommaren.  
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Skyltbytet på utsidan var klart den 21 augusti. Anledningen till att vi 

avvaktat lite var att se om det skulle bli klart ett avtal med försäljning av 

Arenanamnet via Fritid för att åtgärda dessa samordnat. 

 

Svar på fråga 2  

Det har inte tecknats något avtal om att ersättning ska utgå för tiden fram 

tills kommunen fått ned skyltningen efter förvärvet. Så svaret är 0 kr. 
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§ 149 

 

Diarienr: KS‐2024/00863 

Fråga: Företagsklimatet i Umeå – plats 148 av 290 

kommuner; Anders Ågren (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan till nästa sammanträde då respondenten inte är 

närvarande vid dagens sammanträde.  

Ärendebeskrivning 

Anders Ågren (M) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande. 
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§ 150 

 

Diarienr: KS‐2023/00795 

Motion 16/2023: Utforma en handlingsplan för att 

minska risken att kommunens barn, unga och vuxna 

dras in i kriminalitet; Hanna Lundin Jernberg (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anse motionen besvarad.  

Ärendebeskrivning 

Liberalerna föreslår i motion 16/2023 att kommunfullmäktige ger 

kommunstyrelsen i uppdrag att skyndsamt utforma en 

kommunövergripande handlingsplan för att minska risken att kommunens 

barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet. 

 

Motionären hänvisar till signaler från polismyndigheten kring en potentiellt 

problematisk lokal utveckling i relation till den organiserade brottsligheten, 

och vikten av att skyndsamt och med kraft agera kommunövergripande 

innan det blir en utveckling omöjlig att stoppa. I motionen lyfts ett behov 

av att ta fram en kommunövergripande handlingsplan, göra 

omvärldsanalys och arbeta med välbeprövade metoder, och undvika att 

arbeta i stuprör. 

Stadsledningskontorets yttrande 

Sedan 2018 finns ett förvaltningsövergripande inom ramen för Umeå växer 

tryggt och säkert (UVTS). Under 2023 uppdaterades inriktningen för att 

bättre motsvara de utmaningar som polis och kommun uppmärksammat 

kopplat till risken för rekrytering av barn och unga till kriminella nätverk. En 

nulägesanalys (Nulägesanalys, Barn och unga som rekryteras in i 

gängrelaterad brottslighet – hur ser läget ut i Umeå?) gällande detta togs 

fram under 2023 och i maj 2024 antogs Umeå växer tryggt och säkert 

Aktivitetsplan för 2024–2026, som har ett starkt fokus på de 
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ämnesområden som motionären efterfrågar. Arbetet med UVTS är en 

prioriterad del av Umeås brotts‐ och drogförebyggande arbete och en del 

av programmet för social hållbarhet. Uppföljning av detta arbete sker inom 

ramen för dessa båda område, vilket gör att UVTS blir en del av ett bredare 

arbete med alla typer av brottsförebyggande arbete, samt att det också 

sätts i ett större sammanhang gällande social hållbarhet. 

 

UVTS aktivitetsplan innehåller 46 olika insatser, fördelade på 10 olika 

verksamheter och de tar sikte på samtliga underliggande faktorer som 

framkommit i det framtagna underlaget nulägesanalys (Nulägesanalys, 

Barn och unga som rekryteras in i gängrelaterad brottslighet – hur ser läget 

ut i Umeå?). Planen innehåller även insatser på alla preventionsnivåer, 

såväl breda generella insatser, insatser på riskgruppsnivå samt insatser 

inriktade på att förmå ungdomar i kriminalitet att inte återfalla i brott. 

Insatserna är även breda gällande ansatsen och planen innehåller både 

situationella delar som tar sin utgångspunkt i en viss plats och sociala delar 

med en mer främjande utgångspunkt. 

 

Jämställdhetsutskottet skriver i sitt yttrande att motionens intentioner att 

stärka det kommunövergripande förebyggande arbetet är viktiga och vill 

också understryka att den organiserade brottsligheten riskerar att ha 

negativ inverkan på demokratin och tilliten i samhället, vilket är viktiga 

fundament för den sociala hållbarheten. 

 

Jämställdhetsutskottet lyfter vidare i sitt yttrande vikten av att inte 

osynliggöra annan typ av brottsutsatthet som förekommer i mycket hög 

grad bland unga. Enligt en rapport från BRÅ 2018 har var femte ung person 

i åldern 16–24 år utsatts för någon typ av våld i nära relation, och 

förövarna är i stor utsträckning jämnåriga. Utsattheten för unga tjejer när 

det kommer till fysiskt våld är mer än dubbelt så hög som den för unga 

killar och vad gäller sexualbrott i nära relation är utsattheten mer än 10 

gånger så hög för unga tjejer. Ett jämställdhetsperspektiv behöver i 

betydligt större utsträckning vara närvarande i arbetet och i debatten. 

Flickor och kvinnors psykiska ohälsa som oftare innebär ex. 

självskadebeteenden uppmärksammas inte på samma sätt som pojkar och 

mäns våld, som i högre utsträckning är utåtagerande. Arbete med normer 

och beteenden, att arbeta med att motverka destruktiva 
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maskulinitetsnormer är av stor vikt och något som jämställdhetsutskottet 

arbetar aktivt med, men också önskar ytterligare satsningar och 

samverkan. 

Beslutsunderlag 

Motion 16/2023 

Yttrande från jämställdhetsutskottet 

Nulägesanalys, Barn och unga som rekryteras in i gängrelaterad 

brottslighet – hur ser läget ut i Umeå?) 

Umeå växer tryggt och säkert Aktivitetsplan 2024–2026  

Beredningsansvariga 

Seth Åberg 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) – att anse 

motionen besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsen (avslå motionen) mot att anse motionen 

besvarad. Ordföranden finner att utskottet beslutar att anse motionen 

besvarad. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag 

(att anse motionen besvarad). 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anders Norqvist, Anders Ågren, Janet Ågren, Davis Kaza, 

Veronica Kerr, Gudrun Nordborg och Carin Nilsson. 

 

Yrkanden 

Anders Norqvist (L) – Bifall till motionen. 
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Anders Ågren (M), Janet Ågren (S), Davis Kaza (AP), Veronica Kerr (KD), 

Gudrun Nordborg (V) och Carin Nilsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag (att anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (att anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären     
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§ 151 

 

Diarienr: KS‐2022/00310 

Antagande: Detaljplan för Vipan 21 och 25 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta detaljplanen för fastigheten Vipan 21 och 25 enligt 5 kap. 27 § 

plan‐ och bygglagen (2010:900). 

 

att utöka verksamhetsområdet för vatten, spillvatten och dagvatten till 

att omfatta hela planområdet.  

 

Reservation 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet. Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för 

eget avslagsyrkande. Vi anser att området ska utvecklas som grönområde.  

Syfte 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 

bostäder med inslag av centrumstärkande verksamheter i en sluten 

kvartersstruktur med stadsmässiga kvalitéer. Friyta ska säkerställas på 

innergården, skyddad mot buller och avgaser. 

Ärendebeskrivning 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 

Detaljplanering 2017‐01‐18. Detaljplanen handläggs med utökat förfarande 

och bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan.  

 

Planförslaget anses ligga i linje med kommunens förtätningsmål och 

utvecklingsstrategi. Planförslaget möjliggör för ca 140 bostäder inom den 

centrala staden och bedöms följa översiktsplanens intentioner.   

Samråd/Granskning 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget. 
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Samråd hölls under perioden 2022‐03‐24 till 2022‐04‐17 och granskning 

under perioden 2023‐09‐05 och 2023‐09‐26. 

 

Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 

granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. 

Planförslaget har efter granskning, utöver redaktionella ändringar och 

förtydliganden, reviderats på följande punkter: 

 Planbeskrivningens avsnitt om MKN luft, gator och trafik, farligt 
gods, buller och avfallshantering har uppdaterats och förtydligats 

 Plankartans bestämmelser om utfarter och angöring har ändrats till 
generella bestämmelser 

 Plankartan har kompletterats med en generell bestämmelse om att 
friskluftsintag för byggrätter längs Storgatan och Sjukhusbacken ska 
placeras i taknivå alternativt mot innergård 

 Längs Storgatan har plankartan kompletterats med en bestämmelse 
om skydd mot störningar [m1] med hänsyn till bullerutredningens 
resultat om utsatta fasader 

 Området för allmän plats [GATA] som omfattar befintlig vändplan i 
Kungsgatans ände har utökats i plankartan 

 

Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 

genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 

inte behöver ske.  

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 

anledning av att detaljplanen handlagts med utökat förfarande. 

Bedömningen är att planen inte är av principiell beskaffenhet, men 

däremot av visst allmänintresse i och med planområdets läge i staden. 

Kvarstående synpunkter 

De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 

beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2024‐08‐22 

Byggnadsnämndens beslut om godkänd plan, 2024‐01‐24 BN § 7 

Antagandehandlingar: 
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 Granskningsutlåtande daterat december 2023, mindre 
uppdateringar augusti 2024 

 Plankarta daterad december 2023, mindre uppdateringar augusti 
2024 

 Planbeskrivning daterad december 2023, mindre uppdateringar 
augusti 2024 

 Luftkvalitetsutredning del 1, 2024 

 Luftkvalitetsutredning del 2, 2024 

 Samrådsredogörelse daterad maj 2023 

 Geoteknisk utredning, 2018  

 Miljöteknisk markutredning, 2018 

 Trafikbullerutredning, 2018 

 Luftkvalitetsutredning, 2018 

 Skuggstudie, 2023 

Beredningsansvariga 

Adrian Hammar, planarkitekt 

Clara Ganslandt, planchef  

Föredragande 

Adrian Hammar, planarkitekt 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Mikael Berglund, Ulrik Berg, Davis Kaza, 

Ellen Ström, Robert Axebro, Lars Brännström och Anders Norqvist. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Mikael Berglund (S), Ulrik Berg (M), Ellen Ström (V), 

Robert Axebro (C), Lars Brännström (MP) och Anders Norqvist (L) – Bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 

Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anta 

detaljplanen.  

 

Reservation 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet. Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för 

eget avslagsyrkande. Vi anser att området ska utvecklas som grönområde.  

 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 

detaljplanering@umea.se 

 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen 

 VAKIN   
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§ 152 

 

Diarienr: KS‐2023/00368 

Allmänna lokala ordningsföreskrifter Umeå  

kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anta allmänna lokala ordningsföreskrifter för Umeå kommun med 

beslutsdatum 2024‐09‐30 § 152 

 

att de allmänna lokala ordningsföreskrifterna träder i kraft den 1 januari 

2025  

 

att de tidigare allmänna lokala ordningsföreskrifterna (2008‐02‐25, § 38) 

upphör att gälla den 1 januari 2025 under förutsättning att de nya 

föreskrifterna har vunnit laga kraft. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

yrkanden. 

Ärendebeskrivning 

Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet på offentlig 

plats finns i 3 kap ordningslagen (1993:1617). Umeå kommuns allmänna 

lokala ordningsföreskrifter innehåller ytterligare bestämmelser om hur den 

allmänna ordningen skall upprätthållas. Syftet med ordningsföreskrifterna 

är att tillgodose medborgarnas krav på ordning, trygghet och tillgänglighet 

och att möjliggöra ett samhälle där alla medborgare ges förutsättningar att 

vara delaktiga.  

 

Nu gällande ordningsföreskrifter är från 2008. Några bestämmelser har 

reviderats vad gäller formuleringar och några bestämmelser har lagts till 

för att kunna möta dagens krav på ordning och reda på offentliga platser.  
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Kommunfullmäktige har vid två tillfällen under 2023 beslutat om 

revideringar som har upphävts av Länsstyrelsen. Efter ytterligare 

anpassningar och revideringar föreslås nu att bifogade allmänna lokala 

ordningsföreskrifter fastställs. 

 

En av de anpassningar som har gjorts är att ändra i föreskriften om 

användning av luftvapen m.m. så att bestämmelsen, utöver vad som anges 

i 3 kap. 6 § ordningslagen, enbart gäller på offentlig plats inom tätbebyggt 

område inom Umeå kommun. I bestämmelsen hänvisas till en bilaga med 

kartbilder på Umeå kommuns tätbebyggda områden. Ytorna i dessa 

kartbilder är baserade på underlag från SCB men har dessutom justerats 

för att i huvudsak enbart täcka de centrala delarna av de tätbebyggda 

områdena. Detta med avsikt att inte göra någon obefogad inskränkning. 

Vidare har bestämmelserna om förtäring av alkohol, badförbud, och 

kopplingstvång för hundar reviderats för att vara i överensstämmelse med 

ordningslagen.  

 

För att skapa ökad tydlighet föreslås, till skillnad från Tekniska nämndens 

beslutsförslag, ett ikraftträdandedatum för föreskrifterna. I övrigt är nu 

aktuellt beslutsförslag i överensstämmelse med Tekniska nämndens 

förslag. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll 2024‐03‐21, § 25 dnr TN‐2022/00630 

Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Umeå kommun 

Beredningsansvarig 

Maria Törnblom  

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

Anders Ågren (M) ‐ De allmänna lokala ordningsföreskrifterna 

kompletteras med följande bestämmelser: 

att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 

att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens förslag. Ordföranden 

finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) reserverar sig till förmån för 

egna yrkanden. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag. 

 

Anders Ågren (M) med instämmande av Lars Forsgren (SD) ‐ De allmänna 

lokala ordningsföreskrifterna kompletteras med följande bestämmelser: 

att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 

att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot Anders Ågrens m.fl. 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 

näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M), Lena Andersson (M), Elmer Eriksson (M) och Lars 

Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson, Anders Ågren, Lars Forsgren, 

Patrik Brännberg, Anders Norqvist, Nils Seye Larsen och Gudrun Nordborg.  

 

Yrkanden 

Christina Bernhardsson (S), Patrik Brännberg (AP), Anders Norqvist (L), 

Nils Seye Larsen (MP) och Gudrun Nordborg (V) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 
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Anders Ågren (M) med instämmande av Lars Forsgren (SD) – Tillägg: De 

allmänna lokala ordningsföreskrifterna kompletteras med följande 

bestämmelser; 

att tiggeri förbjuds på offentlig plats inom centrumfyrkanten i Umeå. 

att krav på polistillstånd införs för pengainsamling på allmän plats. 

 

Christina Bernhardsson (S), Patrik Brännberg (AP), Nils Seye Larsen (MP) 

och Gudrun Nordborg (V) – Avslag till Anders Ågrens m.fl. tilläggsförslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Avslag mot bifall till Anders Ågrens (M) med fleras tilläggsförslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår tilläggen. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

yrkanden. 

Beslutet ska skickas till 
vasterbotten@lansstyrelsen.se. Ange: Umeå kommuns beslut om 

antagande av lokala ordningsföreskrifter. 

Tekniska nämnden 

Maria Törnblom     
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§ 153 

 

Diarienr: KS‐2024/00732 

Siv 1 ‐ Ökade investeringsmedel för ombyggnad 

(Vasaskolan) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. att tekniska nämnden får i uppdrag att se över sin beredningsprocess 

för de projekt som bedöms särskilt svåra att kostnadsbedöma. Detta 

med målet att nödvändiga beslut ska fattas inom ramen för ordinarie 

budget‐ och investeringsprocess och därmed säkra långsiktig 

ekonomisk hållbarhet. Uppdraget ska genomföras i dialog med 

stadsledningskontoret.  

 

2. att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 60 600 tkr 

2024 beträffande Vasaskolan (projekt 800705).  

 

3. att underhåll av befintlig skolbyggnad, 25 mnkr får rymmas inom 

befintlig reinvesteringsbudget.  

 

4. att finansieringen sker genom lån. 

 

Särskilt uttalande 

Anders Norqvist (L) och Alf Molin (L) – Deltar inte i beslutet. 

Beslut 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 60 000 tkr 

2024 för kostnadsökningar beträffande Vasaskolan (projekt 800705) från 

medel avsatta till kommunstyrelsens förfogande i investeringsbudget 

2024, i enlighet med framskrivning från tekniska nämnden, se 

ärendebeskrivning  
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att informera kommunstyrelsen och kommunfullmäktige om 

ovanstående beslut. 

Ärendebeskrivning 

Motivering från tekniska nämnden: 

 

Umeå kommun har beslutat att ytterligare 1 000 platser ska tillskapas inom 

gymnasieskolan för att möta behovet av fler platser. Platserna fördelas 

mellan flera skolor. På Maja Beskow har 100 platser inom 

restaurangprogrammet tillkommit och på Dragonskolan har klassrum och 

övriga lokaler byggts ut och om för att från hösten 2024 erbjuda ytterligare 

225 platser.  

 

De resterande 675 platserna ska tillskapas vid Vasaskolan.  

 

Arbetet med fler gymnasieplatser inleddes 2021. Sedan dess har ett antal 

faktorer väsentligt förändrats. Främst behoven av ökad anpassning för 

trygghet och säkerhet samt kraftigt ökade byggkostnader, som speglas i ett 

ökat byggkostnadsindex. Därutöver har den hänsyn som behövts ta till 

kulturmiljön påverkat projektet mer än förväntat och därmed också 

kostnaderna, mer än vad som ursprungligen bedömdes. Den befintliga 

skolbyggnaden behöver också renoveras vilket konstaterats genomförs 

mest effektivt i samband med ombyggnationerna av byggnaden. För att 

detta inte ska dränera tekniska nämndens redan ansträngda 

underhållsbudget föreslås att medel avsätts även för detta behov.  

 

En trygg och säker skolmiljö är idag perspektiv som tyvärr måste få mycket 

större uppmärksamhet och som kräver nya lösningar. I Vasaskolans fall har 

det påverkat dispositionen av fastigheten och en samlad entré till skolan 

har skapats. Det har i sin tur påverkat behovet av anpassning av Vasaskolan 

och viss omdisponering av funktioner i skolan. Detta så att en god 

vuxennärvaro och en trygg miljö kan skapas för eleverna.     

 

Ursprunglig budget som avsattes var 235 mnkr. Byggindex fram till 

planerad byggstart har ökat med 26,3%, vilket innebär en kostnadsökning 
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med 61,8 mnkr. Därutöver tillkommer indexökningar under byggtiden 

vilket bedömts till 5% och ytterligare 14,8 mnkr.  

Övriga kostnadsökningar motiveras av att entréerna samlas till en 

gemensam entré till skolan vilket också krävt anpassning av den befintliga 

skolbyggnaden, byggnadernas utformning som två slanka flyglar och en 

relativt kostsam renovering och ombyggnad av gamla rosa gymnastiken till 

matsal. Även hänsyn till kulturmiljön där bl a entrépartiets  

90‐talstillägg byts ut för att skapa en arkitektoniskt tilltalande helhet samt 

en mer ambitiös utformning av utemiljön än en traditionell skolgård utifrån 

skolans placering i centrala staden påverkar också kostnaderna.  

Samlade entréer, ombyggnader och glasgångar som sammanbinder 

byggnaderna har ökat kostnaderna med 21 mnkr. Hänsyn till kulturmiljön 

bedöms ha ökat kostnaderna med 18 mnkr och utemiljön 5 mnkr. För 

underhållet av den befintliga skolbyggnaden bedöms behovet uppgå till 25 

mnkr. Sammanlagt bedöms dessa kostnadsökningar uppgå till 69 mnkr. 

Ett arbete har genomförts för att sänka kostnaderna och ett antal 

justeringar har skett men om de krav som ställts i projektet – att vara en 

attraktiv, trygg och säker skolmiljö i harmoni med stadens kulturmiljö ska 

uppfyllas är bedömningen att ytterligare medel måste avsättas.   

Dagens skolmiljöer ska uppfylla högt ställda krav avseende goda, moderna 

utbildningsmöjligheter, hög säkerhet, ha en mycket god tillgänglighet, ge 

alla elever goda förutsättningar att lyckas med sin utbildning och bidra till 

ett jämställt samhälle. Lokalerna måste också vara attraktiva så de bidrar 

till att eleverna vill välja skolan. Sammantaget innebär kraven att 

möjligheterna att genomföra besparingar har begränsningar.  

Beslutet påverkar inte den planerade idrottshallen, den budgeten är 

fortsatt avsatt för det ändamålet.  

Projektet planeras upphandlas under hösten 2024 och entreprenadstart är 

planerad till mars 2025.  

Övrigt: 
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Om kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar i enlighet 

med tjänsteskrivelsen innebär det att alla medel avsatta till 

kommunstyrelsens förfogande för kostnadsökningar i investeringsbudget 

2024, är förbrukade (ursprungligen 100 mnkr). Detta är också anledningen 

till att en del av kostnadsökningen kopplat till byggindex behöver beslutas 

av kommunfullmäktige. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 85 600 tkr 2024 

beträffande Vasaskolan (projekt 800705), varav 16 600 tkr avser 

kostnadsökningar kopplat till byggindex och 69 000 tkr avser 

reinvesteringar samt förändrad utformning av projektet, i enlighet med 

framskrivning från tekniska nämnden, se ärendebeskrivning. Beslutet är 

under förutsättning att kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott 

beviljat medel för kostnadsökningar ur medel avsatta till kommunstyrelsens 

förfogande i investeringsbudget 2024. 

 

att finansieringen sker genom lån. 

 

Kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott beslutar 

 

att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 60 000 tkr 2024 

för kostnadsökningar beträffande Vasaskolan (projekt 800705) från medel 

avsatta till kommunstyrelsens förfogande i investeringsbudget 2024, i 

enlighet med framskrivning från tekniska nämnden, se ärendebeskrivning  

 

att informera kommunstyrelsen och kommunfullmäktige om ovanstående 

beslut. 

Beslutsunderlag 

Delegationsbeslut från tekniska nämnden 2024‐08‐01. 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 2024‐08‐20 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet enas om att bordlägga ärendet till nästa 

sammanträde. 
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Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 2024‐09‐10 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Bifall till att‐satsen som 

stannar i näringslivs‐ och arbetsutskottet att bevilja tekniska nämnden 

ökade investeringsmedel om 60 000 tkr 2024 för kostnadsökningar 

beträffande Vasaskolan (projekt 800705) från medel avsatta till 

kommunstyrelsens förfogande i investeringsbudget 2024, i enlighet med 

framskrivning från tekniska nämnden, se ärendebeskrivning, och att 

informera kommunstyrelsen och kommunfullmäktige om ovanstående 

beslut, samt  

 

avslag till att‐satserna som ska beslutas av kommunfullmäktige ‐ att bevilja 

tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 85 600 tkr 2024 

beträffande Vasaskolan (projekt 800705), varav 16 600 tkr avser 

kostnadsökningar kopplat till byggindex och 69 000 tkr avser 

reinvesteringar samt förändrad utformning av projektet, i enlighet med 

framskrivning från tekniska nämnden, se ärendebeskrivning. Beslutet är 

under förutsättning att kommunstyrelsens näringslivs‐ och arbetsutskott 

beviljat medel för kostnadsökningar ur medel avsatta till 

kommunstyrelsens förfogande i investeringsbudget 2024 och att 

finansieringen sker genom lån. 

 

Janet Ågren (S) med instämmande av Bore Sköld (V) – Bifall till att‐satsen 

som stannar i näringslivs‐ och arbetsutskottet att bevilja tekniska nämnden 

ökade investeringsmedel om 60 000 tkr 2024 för kostnadsökningar 

beträffande Vasaskolan (projekt 800705) från medel avsatta till 

kommunstyrelsens förfogande i investeringsbudget 2024, i enlighet med 

framskrivning från tekniska nämnden, se ärendebeskrivning, och att 

informera kommunstyrelsen och kommunfullmäktige om ovanstående 

beslut, samt 

 

i beslutet som ska beslutas av kommunfullmäktige följande två tillägg och 

ändring: 

 

att tekniska nämnden får i uppdrag att se över sin beredningsprocess för 

de projekt som bedöms särskilt svåra att kostnadsbedöma. Detta med 

målet att nödvändiga beslut ska fattas inom ramen för ordinarie budget‐ 
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och investeringsprocess och därmed säkra långsiktig ekonomisk hållbarhet. 

Uppdraget ska genomföras i dialog med stadsledningskontoret.  

att bevilja tekniska nämnden ökade investeringsmedel om 60 600 tkr 2024 

beträffande Vasaskolan (projekt 800705).  

att underhåll av befintlig skolbyggnad, 25 mnkr får rymmas inom befintlig 

reinvesteringsbudget.  

att finansieringen sker genom lån. 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag gällande att‐satsen som stannar i näringslivs‐ och 

arbetsutskottet. Ordföranden finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet 

bifaller att‐satsen. 

Bifall till Janet Ågrens (S) m.fl. förslag gällande att‐satserna som ska 

beslutas av kommunfullmäktige mot Anders Ågrens m.fl. avslagsförslag. 

Ordföranden finner att näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar att bifalla 

Janet Ågrens m.fl. förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag. 

Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till 

att‐satserna 1 och 3 och avslag till att‐satserna 2 och 4. 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot Anders Ågrens m.fl. 

förslag om bifall till att‐satserna 1 och 3 och avslag till att‐satserna 2 och 4. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla näringslivs‐ 

och arbetsutskottets förslag. 

Reservation 
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Anders Ågren (M), Lena Andersson (M), Elmer Eriksson (M), Lars Forsgren 

(SD) och Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna 

yrkanden. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Anders Ågren, Bore Sköld, Christina 

Bernhardsson, Davis Kaza, Lars Forsgren, Anders Norqvist, Robert Axebro, 

Anders Sellström, Peter Vigren, Nils Seye Larsen och Maria Lindvall. 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Bore Sköld (V), Christina Bernhardsson (S), Peter Vigren 

(S), Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Anders Ågren (M), Davis Kaza (AP), Lars Forsgren (SD), Robert Axebro (C), 

Anders Sellström (KD) och Maria Lindvall (‐) (L) – Bifall till att‐satserna 1 

och 3 och avslag till att‐satserna 2 och 4. 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Anders Ågrens (M) m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. Votering begärs. 

Voteringsproposition 

Ja‐röst för kommunstyrelsens förslag. 

Nej‐röst för Anders Ågrens m.fl. förslag. 

Omröstningsresultat 

Med 37 ja‐röster mot 24 nej‐röster, 2 som avstår från att rösta och 2 

frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag. 

 Voteringslista. 

Särskilt uttalande 

Anders Norqvist (L) och Alf Molin (L) – Deltar inte i beslutet. 

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden 
Stadsledningskontoret Ekonomi
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Omröstningsresultat 

Ja  37 

Nej  24 

Avstår  2 

Ej röstat  2 

3  Jan‐Olov Carlsson (V)  Ja 

6  Janet Ågren (S)  Ja 

10  Arvid Lundberg (MP)  Ja 

11  Bore Sköld (V)  Ja 

12  Mikael Berglund (S)  Ja 

14  Christina Bernhardsson (S)  Ja 

18  Peter Vigren (S)  Ja 

19  Rebecca Sellstedt (V)  Ja 

24  Tomas Wennström (S)  Ja 

25  Carin Nilsson (S)  Ja 

27  Nils Seye Larsen (MP)  Ja 

28  Ellen Ström (V)  Ja 

29  Andreas Lundgren (S)  Ja 

32  Helena Smith (S)  Ja 

33  Daniell Andersson (V)  Ja 

34  Håkan Johansson (S)  Ja 

36  Anneli Andersson (S)  Ja 

39  Per‐Erik Johansson (S)  Ja 

47  Lena Karlsson Engman (S)  Ja 

48  Jan Lundberg (S)  Ja 

55  Lars Brännström (MP)  Ja 

56  Elin Nejne (S)  Ja 

57  Lennart Arvidsson (V)  Ja 

59  Gunnar Dahlberg (S)  Ja 

61  Beatrice Årebrand (S)  Ja 

63  Mehrana Bassami (S)  Ja 

64  Emma Vigren (S)  Ja 

202  Pär Berglund (S)  Ja 

203  Birgitta Jonsson (S)  Ja 

204  Jannice Persson (S)  Ja 

205  Jens Backman (S)  Ja 
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206  Ari Leinonen (S)  Ja 

207  Charlotta Vesterlund (S)  Ja 

220  Gudrun Nordborg (V)  Ja 

221  Tobias Holmbom (V)  Ja 

222  Rebecca Lagerstedt (V)  Ja 

229  Johan Asplund (MP)  Ja 

2  Alireza Mosahafi (M)  Nej 

5  Anders Ågren (M)  Nej 

7  Ulrik Berg (M)  Nej 

9  Lars Forsgren (SD)  Nej 

13  Kjerstin Widman (M)  Nej 

15  Maria Lindvall (‐)(L)  Nej 

16  Davis Kaza (AP)  Nej 

17  Veronica Kerr (KD)  Nej 

21  Igor Hell (M)  Nej 

26  Elmer Eriksson (M)  Nej 

30  Marianne Löfstedt (M)  Nej 

31  Anna‐Karin Sjölander (C)  Nej 

35  Madelene Nord (M)  Nej 

44  Patrik Brännberg (AP)  Nej 

45  Anders Sellström (KD)  Nej 

58  Robert Axebro (C)  Nej 

60  Greger Knutsson (M)  Nej 

214  Mikael Thyni (M)  Nej 

215  Åsa Ågren Wikström (M)  Nej 

216  Leif Lundgren (M)  Nej 

224  Sven‐Olov Allan Edvinsson (C)  Nej 

225  Julia Algotsson (C)  Nej 

226  Solveig Granberg (C)  Nej 

228  Mikael Tjäder (SD)  Nej 

40  Anders Norqvist (L)  Avstår 

231  Alf Molin (L)  Avstår 

23  Frånvarande, saknar ersättare  Ej röstat 

54  Frånvarande, saknar ersättare  Ej röstat 
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§ 154

Diarienr: KS‐2024/00778 

Taxa: Revidering av timtaxor för taxor inom miljö‐ 

och hälsoskyddsnämndens verksamhetsområde 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att timtaxan för nedan taxor är 1 215 kronor från och med 1 januari 2025. 
a. Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar

b. Umeå kommuns taxa enligt lagen om skydd mot internationella

hot mot människors hälsa.

att timtaxan för taxa för avgifter inom livsmedelslagstiftningen är 1 530       

kronor från och med 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Det finns flera olika taxor som reglerar avgiftsuttag för miljö‐ och 

hälsoskyddsnämnden verksamhet. Flertalet av dem är upp för revidering 

där bland annat nya timtaxor föreslås gälla från och med 2025.  

Tillsyns‐ och kontrollverksamheten inom delar av verksamheten ser 

likvärdig ut kostnadsmässigt vilket medför att timtaxan mellan taxorna inte 

skiljer sig åt. Då nedan taxor inte har behov av någon annan revidering 

föreslås enbart timtaxan revideras till 2025 för att stämma överens med 

övriga taxor.  

 Taxa för tillsyn över avfallshantering i fritidsbåtshamnar

 Umeå kommuns taxa enligt lagen om skydd mot internationella hot
mot människors hälsa

Timtaxan föreslås med hänsyn till indexhöjning för 2025. Nuvarande 

timtaxa är 1 160 kr och förslaget är en höjning med 4,7 % (PKV) till 1 215 kr.  
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Även timtaxan för taxa för avgifter inom livsmedelslagstiftningen föreslås 

höjas med hänsyn till indexhöjning från 1 460 kr till 1 530 kr, och tas med 

det med i detta ärende då inga fler ändringar föreslås i den taxan. 

Beslutsunderlag 

Miljö‐ och hälsoskyddsprotokoll 2024‐08‐22, § 75. 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag.  

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden
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§ 155 

 

Diarienr: KS‐2024/00779 

Taxa: För verksamhet enligt miljöbalken 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta ny taxa för verksamhet enligt miljöbalken, och att den nya taxan 

träder i kraft den 1 januari 2025, varvid tidigare taxa upphör att gälla. 

Ärendebeskrivning 

Nuvarande taxa för verksamhet enligt miljöbalken trädde i kraft 1 januari 

2019, kommunfullmäktige beslut 2018‐10‐29, § 292.  Sedan dess har 

Sveriges kommuner och regioner (SKR) kommit med ett reviderat underlag 

för taxa. Det har medfört ett behov av flera mindre justeringsbehov och 

med det föreslås en ny taxa träda i kraft.  

 

I samband med det har avgifterna setts över för att överstämma med 

aktuellt tillsynsbehov.  

 

Taxa innehåller taxebestämmelser (paragrafer), taxebilaga 1, taxebilaga 2 ‐ 

fast årlig avgift (förskottsbetalning) samt taxebilaga 3 ‐ timavgift 

(efterskottsbetalning).  

 

I tillhörande bilaga går det att läsa mer om vilka ändringar som föreslås 

mot den nu gällande taxan. 

Beslutsunderlag 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämndens protokoll 2024‐08‐22, § 76 

Bilaga – Beskrivning av förändring av taxa för verksamhet enligt 

miljöbalken Taxa för verksamhet enligt miljöbalken 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 
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§ 156 

 

Diarienr: KS‐2024/00780 

Taxa: För verksamhet enligt lagen om tobak och 

liknande produkter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta ändringar i taxa för verksamhet enligt lagen om tobak och 

liknande produkter, och att ändringar ska börja gälla den 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Taxa för verksamhet enligt lagen om tobak och liknande produkter, 

kommunfullmäktige beslut 2019‐05‐27, § 132, trädde i kraft 1 juli 2019. 

Timavgiften (18 §) reviderades sedan till 2024.  

 

Utefter synpunkter från länsstyrelsen i samband med tillsyn under 2023 

föreslås några mindre revideringar av 2 §, 3 § och 10–12 §§. Lagstiftningen 

ger inte kommunen rätt att ta ut avgift för handläggning av anmälan, 

däremot för tillsynen i samband med anmälan. För att tydliggöra det 

ändras beskrivningen för de paragraferna kring uttag av avgift vid anmälan. 

Detta medför även att rubriken för de paragrafer som berör anmälan 

betyder namn till tillsynsavgift med anledning av anmälan.  

 

Den 19 § ”För tillsyn som utförs lördagar, söndagar, julafton, nyårsafton, 

påskafton, trettondagsafton, midsommarafton, helgdagar eller vardagar 

mellan klockan 19.00 och 07.00 debiteras avgift med 1,5 gånger ordinarie 

timavgift” tas bort från taxan då den inte ger ett rättvisande avgiftsuttag. 

Tillsyn under dessa tider sker inte i normalfallet och om det sker medför 

det inte så betydande merkostnader. Genom att 19 § tas bort byter de fem 

efterkommande paragrafer byter paragrafnummer.  
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Även en ny rubrik med paragraf (24 §) läggs till för att synliggöra hur beslut 

enligt taxan överklagas likvärdigt andra taxor inom miljö‐ och 

hälsoskyddsnämndens verksamhetsområde.  

 

I samband med detta föreslås även timavgiften ändras till 1 215 kr. 

Timavgiften föreslås med hänsyn till indexhöjning för 2025.  

Nuvarande timavgift är 1 160 kr och förslaget motsvarar en höjning med 

4,7 % (PKV). Ändrad timavgift medför även ändring av avgifterna i bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämndens protokoll 2024‐08‐22, § 77 

Taxa för verksamhet enligt lagen om tobak och liknande produkter med 

förslag till ändringar markerade 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 

     
 

 

 

   



Sida 61 av 71 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2024‐09‐30 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 157 

 

Diarienr: KS‐2024/00781 

Taxa: För verksamhet enligt lagen om tobaksfria 

nikotinprodukter 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta ändringar i taxa för verksamhet enligt lagen om tobaksfria 

nikotinprodukter, och att ändringar ska börja gälla den 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Taxa för verksamhet enligt lagen om tobaksfria nikotinprodukter, 

kommunfullmäktige beslut 2022‐09‐26, § 165, trädde i kraft 1 augusti 

2022. Timavgiften (16 §) reviderades sedan till 2024. Några mindre 

revideringsbehov har noterats.  

 

Då lagstiftningen inte ger kommunen rätt att ta ut avgift för handläggning 

av anmälan utan för tillsynen i samband med anmälan föreslås några 

mindre revideringar av 6 §, 8 § och 9 §. Förändringarna medför inget 

ändrat avgiftsuttag utan enbart att beskrivningarna i taxan bättre 

samstämmer med det lagstöd som taxan beslutas med stöd av. Detta 

medför även att rubriken för de paragrafer som berör anmälan betyder 

namn till tillsynsavgift med anledning av anmälan.  

 

Den 17 § ”För tillsyn som utförs lördagar, söndagar, julafton, nyårsafton, 

påskafton, trettondagsafton, midsommarafton, helgdagar eller vardagar 

mellan klockan 19.00 och 07.00 debiteras avgift med 1,5 gånger ordinarie 

timavgift” tas bort från taxan då den inte ger ett rättvisande avgiftsuttag. 

Tillsyn under dessa tider sker inte i normalfallet och om det sker medför 

det inte så betydande merkostnader. Genom att 17 § tas bort byter de tre 

efterkommande paragrafer paragrafnummer.  
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Även en ny rubrik med paragraf (21 §) läggs till för att synliggöra hur beslut 

enligt taxan överklagas likvärdigt andra taxor inom miljö‐ och 

hälsoskyddsnämndens verksamhetsområde.  

 

I samband med detta föreslås även timavgiften i 16 § ändras till 1 215 kr. 

Timavgiften föreslås med hänsyn till indexhöjning för 2025. Nuvarande 

timavgift är 1 160 kr och förslaget motsvarar en höjning med 4,7 % (PKV) 

Beslutsunderlag 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämndens protokoll 2024‐08‐22, § 78 

Taxa för verksamhet enligt lagen om tobaksfria nikotinprodukter med 

förslag till ändringar markerade 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 
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§ 158 

 

Diarienr: KS‐2024/00782 

Taxa: För kontroll över handel med vissa receptfria 

läkemedel 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta ändringar i taxa för kontroll över handel med vissa receptfria 

läkemedel, och att ändringar ska börja gälla den 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Taxan för kontroll över handel med vissa receptfria läkemedel, 

kommunfullmäktiges beslut 2023‐06‐19, § 101, trädde i kraft 1 januari 

2024. Det har noterats att det i den 14 § hänvisas till fel lagrum och 

därmed föreslås 14 § ändras till ”bestämmelser om överklagande av miljö‐ 

och hälsoskyddsnämndens beslut enligt denna taxa finns i 40– 44 §§ 

förvaltningslagen (2017:900)”.  

 

I samband med detta föreslås även timavgiften i 6 § ändras till 1 215 kr. 

Timavgiften föreslås med hänsyn till indexhöjning för 2025. Nuvarande 

timavgift är 1 160 kr och förslaget motsvarar en höjning med 4,7 % (PKV). 

Beslutsunderlag 

Miljö‐och hälsoskyddsnämndens protokoll 2024‐08‐22, § 79 

Taxa för kontroll över handel med vissa receptfria läkemedel med förslag 

till ändringar markerade. 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 
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§ 159 

 

Diarienr: KS‐2024/00783 

Taxa: För tillsyn och prövning enligt alkohollagen 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta ändringar i taxa för tillsyn och prövning enligt alkohollagen, och 

att ändringarna ska börja gälla den 1 januari 2025. 

Ärendebeskrivning 

Nuvarande taxa för tillsyn och prövning enligt alkohollagen, 

kommunfullmäktiges beslut 2023‐06‐19, § 102, trädde i kraft 1 januari 

2024. Länsstyrelsen har efter det i samband med tillsyn 2023 lämnat 

synpunkter på hur taxan är formulerad angående avgifter vid anmälan. 

Lagstiftningen ger inte kommunen rätt att ta ut avgift för handläggning av 

anmälan, däremot för tillsynen i samband med anmälan. För att tydliggöra 

det ändras beskrivningen för de paragrafer som reglerar uttag av avgift vid 

anmälan.  

 

Det har noterats att det i den 21 § hänvisas till fel lagrum och därmed 

föreslås 21 § ändras till ”bestämmelser om överklagande av miljö‐ och 

hälsoskyddsnämndens beslut enligt denna taxa finns i 40–44 §§ 

förvaltningslagen (2017:900)”  

 

I bilaga 1 har till den fasta avgiften på 3 timmar/tillsynstillfälle för tillsyn av 

tillfälliga serveringstillstånd tagits bort och ersatts av att det i den 14 § 

framgår att tillsynsavgiften debiteras genom timdebitering. Timdebitering 

bedöms ge ett mer korrekt avgiftsuttag då tillsynsbehovet både kan vara 

högre och lägre än nuvarande 3 timmar beroende på typ av tillfällig 

verksamhet. I samband med detta läggs även ordet ”stadigvarande” in i 

paragraf 11 § så det blir extra tydligt.  
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Texten ”*För tillfälliga serveringstillstånd till slutna sällskap och 

allmänheten kan upp till tre på förhand bestämda tillfällen ansökas på 

samma gång (på samma blankett). Tillfällena för ansökan om tillfälligt 

tillstånd får inte ha längre mellanrum än fyra veckor avseende två tillfällen 

och sex veckor avseende tre tillfällen per ansökan. Är det längre mellanrum 

mellan tillfällena måste ny ansökan göras.” tas bort från bilaga 1 då den 

inte styr avgiftsuttaget och nu framgår av riktlinjerna för 

serveringstillstånd. 

 

I samband med detta föreslås även timavgiften ändras till 1 215 kr. 

Timavgiften föreslås med hänsyn till indexhöjning för 2025. Nuvarande 

timavgift är 1 160 kr och förslaget motsvarar en höjning med 4,7 % (PKV). 

Ändrad timavgift medför även ändring av avgifterna i bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämndens protokoll 2024‐08‐22, § 80 

Taxa för tillsyn och prövning enligt alkohollagen med förslag till ändringar 

markerade 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden 
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§ 160 

 

Diarienr: KS‐2024/00777 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige Mikael 

Jonsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Mikael Jonsson (SD) begärt entledigande från uppdraget som 

ledamot i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Mikael Jonsson (SD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Mikael Jonsson 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 161 

 

Diarienr: KS‐2024/00820 

Avsägelse: Ersättare i kommunfullmäktige Karin 

Lind (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Karin Lind (S) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Karin Lind (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Karin Lind 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 162 

 

Diarienr: KS‐2024/00864 

Avsägelse: Ersättare i kulturnämnden; Emil Bayat (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Emil Bayat (L) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i kulturnämnden. 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ny ersättare i kulturnämnden utse Daniel Fagraeus (L). 

Ärendebeskrivning 

Emil Bayat (L) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Emil Bayat 

Daniel Fagreus 

Kulturnämnden 

Lönesupport, Troman     
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§ 163 

 

Diarienr: KS‐2024/00126 

Anmälningsärenden 2024‐09‐30 

Motioner 

Motion 10/2024: Duschbås i skolornas omklädningsrum; Anders Norqvist 

(L). Diarienummer: KS‐2024/00767 

 

Motion 11/2024: Fler måste våga vittna; Anders Norqvist (L). 

Diarienummer: KS‐2024/00790 

 

Motion 12/2024: Inför studieroteam i Umeå kommuns skolor; Anders 

Norqvist (L). Diarienummer: KS‐2024/00813   

 

Motion 13/2024: Regnbågsboenden; Anders Norqvist (L) och Wilma 

Hvirfvel (L). Diarienummer: KS‐2024/00838 

Redovisning av partistöd 2023 

Vänsterpartiet. Diarienummer: KS‐2024/00531‐1 

Moderaterna. Diarienummer: KS‐2024/00531‐2 

Miljöpartiet. Diarienummer: KS‐2024/00531‐3 

Centerpartiet. Diarienummer:  KS‐2024/00531‐4 

Arbetarpartiet. Diarienummer: KS‐2024/00531‐5 

Kristdemokraterna. Diarienummer: KS‐2024/00531‐6 

Sverigedemokraterna. Diarienummer: KS‐2024/00531‐7 

Socialdemokraterna. Diarienummer: KS‐2024/00531‐8 

Liberalerna. Diarienummer: KS‐2024/00531‐9 

Förändrade Ägardirektiv för Umeva och Vakin 

Styrelseprotokoll nr 279 Umeå Kommunföretag AB 2024‐08‐19.  

Styrelseprotokoll Umeva 2024‐06‐14 

Styrelseprotokoll Vakin 2024‐06‐14 

Särskilda Ägardirektiv Umeva 

Ägardirektiv Vakin 4.2.1 

Ägardirektiv Vakin 4.3.1 
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Diarienummer: KS‐2024/00804 

Inspektion av Överförmyndarnämnden 

Länsstyrelsen Norrbotten. Diarienummer: KS‐2024/0084 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld (V), Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD), 

Janet Ågren (S) och Jan‐Olov Carlsson (V) gällande anmälningsärendet 

redovisning av partistöd 2023. 
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av de personer som listas i signaturpanelen. 

Underskrifterna uppfyller kraven för avancerad elektronisk underskrift enligt definitionen i eIDAS (EU:s 

förordning 910/2014). 

Äktheten kan valideras enligt internationella standarder i en valideringstjänst som uppfyller förordningen. 

Validering kan exempelvis göras här: https://validate.signport.se/ 

Där finns även information om hur validering kan göras i Adobe Acrobat Reader. 

Notera, om dokumentet skrivs ut på papper, eller ’skrivs ut’ till ett nytt PDF-dokument, följer de elektroniska 

underskrifterna inte med. Endast det elektroniskt underskrivna originaldokumentet kan valideras. 
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